

**ANALISIS MOSI JEUNG POLA ARGUMENTASI DINA VIDEO DEBAT
CALON PRESIDENT KADUA TAHUN 2019 JADI ALTERNATIF BAHAN
PANGAJARAN NGANALISIS NASKAH DEBAT KELAS X TAHUN
AJARAN 2020/2021**

Ku

Fitri Pebriyanti

NIM 175030067

ABSTRAK

Téks debat mangrupa kagiatan arguméntasi pikeun nguatkeun pamadegan sangkan meunang kajuaraan. Téks mangrupa salah sahiji jenis téks anu aya dina bahan pangajaran basa Indonésia kelas X SMA. Panaliti ieu bakal nganalisis mosi sareng pola argumentasi dina pidéo debat dua calon presiden 2019 anu dicandak tina Youtube. Saterusna sanggeus prosés nganalisis vidéo, dipilah-pilah pikeun dijadikeun alternatif bahan ajar di kelas X SMA. Panulis miharep dina ieu pangajaran siswa bisa mekarkeun kaparigelan ngaregepkeun jeung aktif dina nyarita. Ku kituna, nu nulis museurkeun panitén pikeun ngayakeun panalungtikan nu judulna “Analisis Gerak jeung Pola Arguméntasi dina Vidéo Debat Calon Presiden II Taun 2019 salaku Alternatif Bahan Pangajaran Nganalisis Téks Debat Kelas X Taun Ajaran 2020/2021” anu tujuanana pikeun mikanyaho leuwih jéntré. ngeunaan mosi jeung pola arguméntasi.dina vidéo debat calon présidén kadua 2019 sarta hasil kasesuaian analisis kudu luyu jeung pamarekan kurikulum jeung bahan ajar. Satuluyna, validasi modul sangkan digunakeunana modul layak atawa henteu pikeun dijadikeun alternatif bahan pangajaran téks debat di kelas X SMA. Méthode dina ieu panalungtikan ngagunakeun pamarekan kualitatif anu ngawengku analisis, dokuméntasi, studi pustaka, jeung catat. Hasil analisis anu geus dilakukeun ku pangarang dina vidéo debat dua calon présidén, mosi dina éta vidéo luyu jeung matéri, nya éta aya téma jeung jejer sarta pola arguméntasi dina éta vidéo nyaéta dina luyu jeung matéri, nyaéta aya bantahan, bantahan jeung bukti kuat. Dumasar kana hasil éta, téks debat dina vidéo debat dua calon présidén 2019 pantes dijadikeun alternatif pikeun milih bahan ajar, lantaran eusina geus ngandung KI, KD, matéri/eusi, basa, jeung kamekaran psikologis.

Kata Kunci: Analisis, Téks Debat, Vidéo Debat, Bahan Pangajaran.